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  Gun Sandqvist (PRO)  Maris Sedlenieks (SPF) 
  

 
Närvarande  

  
Ledamöter:  Gun Sandqvist (PRO) 
   Maris Sedlenieks (SPF) 

Kerstin Tovesson (PRO) 
Cecilia Söderman (SPF) 
Åsa Kindblom (SKPF) 

 
Ersättare:  Per Rudin (PRO) 
   Catarina Stavenberg (SPF) 
   Lars Bromander (SKPF)   
   Marianne Elinsdotter (PRO) 
   Catrin Jarl (SPF) 
 
Tjänstepersoner:   Odini Nzeribe, avdelningschef ÄO   

Christina Lindström, controller 
Beställarenheten  
§ 5 Anders Göransson, vice ordf. i 
stadsdelsnämnden 
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§ 1 Mötets öppnande  
Ordförande Gun Sandqvist öppnar mötet.  
 
§ 2 Godkännande av dagordning  
Pensionärsrådet godkänner dagordningen. 
 
§ 3 Anmälan av justerat protokoll från den 14 februari 2022 för 
Södermalms stadsdelsnämnds pensionärsråd. 
Protokollet lades till handlingarna. 
 
§ 4 Ärenden till stadsdelsnämndens sammanträde  
Pensionärsrådet går igenom ärende 7-24 
Ärende 7) Månadsrapport 
Kerstin Tovesson undrar över första prognosen med 15 miljoner i 
överskott.  
Odini Nzeribe informerade om att antalet på vård- och 
omsorgboende ökar. Ingen ökning på servicehus och hemtjänst 
just nu. Det är lite för tidigt att säga hur det blir.  
Vi arbetar med bemanning, det är brist på utbildad personal, ökad 
kvalitet. 
Omförhandlat nytt hyresavtal för Sofiagårdens vård- och 
omsorgsboende. Det kan bli aktuellt med att flytta runt under 
renoveringen. Odini Nzeribe återkommer om ev. hyreshöjningar i 
samband med det. 
 
Punkt 17) Remiss av reviderad framkomlighetsstrategi 
Pensionärsrådets synpunkter på Reviderad 
framkomlighetsstrategi  
Angående möbleringszon så står det om utplacering av bl.a. 
bänkar. Enligt vår erfarenhet så tar man ofta bort bänkar eftersom 
de används som samlingspunkt för personer som stör 
omgivningen. Detta är olyckligt för dem som behöver bänkarna 
för att vila. Pensionärsrådet vill att man i strategin påpekar att om 
man ska ta bort ”vanliga” parkbänkar så ska dessa ersättas med 
enpersonsbänkar för att underlätta för äldre och personer med 
funktionsnedsättning att ta sig fram i staden. 
  
Vi tycker att det är bra att man skriver att man aktivt ska arbeta 
för att undanröja hinder men önskar dessutom att man ska tänka 
på detta när man ger tillstånd till utomhusserveringar som 
inkräktar mycket på utrymmet på trottoarerna och i en del fall tar 
upp hela utrymmet. 
  
Vi uppskattar att man tar upp möjligheten att införa längre 
passagetider vid ”grön gubbe”. 
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Vad gäller kollektivtrafik på vatten så skulle det vara bra med en 
ringlinje på Riddarfjärden från Hornstull via Kungsholmen (t.ex. 
Kungsholmstorg och Stadshuskajen), Gamla Stan, Slussen och 
Södermälarstrand (vid Torkel Knutssonsgatan) och tillbaka till 
Hornstull. För att detta ska fungera för äldre krävs dock en nära 
anslutning till övrig kollektivtrafik och tillgänglighetsanpassade 
fartyg. 
  
I övrigt önskar vi att staden ska samarbeta med polisen för att 
stävja cyklisters och elsparkcykelåkares rödljuskörningar som 
utgör en stor fara för alla gångtrafikanter men speciellt för dem 
som har svårt att hastigt komma undan eller som har nedsatt syn. 
 
§ 5 Anders Göransson, vice ordf. i stadsdelsnämnden kommer 
kl.11.00   
Anders Göransson vice ordförande i Södermalms stadsdelsnämnd 
presenterade sig. Ander Göransson har suttit i stadsdelsnämnden 
sedan 2009. Anders är väldigt engagerad i äldrefrågor och har 
arbetat i många år på Farsta sjukhem och Dalens 
palliationsavdelning.  
Frågor och tankar som diskuterades var: 
 Antal personer som bor på vård- och omsorgsboende som 

bland annat har minskat på grund av pandemin,  
 Svårigheter att driva för små enheter,  
 Boendeplanens behov och planering av nya vård- och 

omsorgsboenden och att det kommer fattas 400 boenden. 
 Staden har ett övergripande ansvar för att bygga och 

Anders Göransson är väldigt positiv till allt som föreslås 
ska byggas. 
Nybyggnation i Kvarteret Yxan- Borgerskapet, 
Blomsterfonden- Gräsgatan och Hovings Malmgård är 
planerad. 
Personalsituation och bra anställningsvillkor. 

 Antal avslag på vård- och omsorgsboende diskuterades 
och Anders Göransson informerade om att han sitter i 
sociala delegationen och följer vad som händer.  
För 10 år sedan var det en tydlig tendens att många ville 
bo kvar hemma och politiken svarade upp på det, men nu 
har det svängt.  

 Biståndshandsbedömning är väldigt komplicerat och det 
är professionella som fattar beslut utifrån lagar och 
riktlinjer. Klokt att hitta en lösning innan då det är 
definitivt att flytta till ett boende. 
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Fortsatt diskussion om hur kan man garantera att en person får 
behovet tillgodosett, skälig levnadsnivå, goda levnadsvillkor, 
antal avslag, behov av fler servicehuslägenheter, mötesplatser för 
äldre och svårigheter med lokaler följde. 
 
 
Vilka viktiga förändringar vill ni driva? 
 Stärka medarbetarnas villkor. 
 Ramtid- större möjlighet att påverka hjälpen. 
 Vi borde röra oss bort från minuttänkande 
 Vi borde testa en modell i hemtjänst om att ha en utförare 

i varje område. Minska tiden som försvinner i att 
personalen ska förflyttas. 

 Vi behöver hitta långsiktiga lösningar som håller över tid. 
 
§ 6 Information från avdelningschef Odini Nzeribe 
 Smittläget just nu är att det finns en smittad på vård- och 

omsorgsboende och förstärkningsteamet tar inte hand om 
någon hemtjänsttagare med konstaterad smitta.  

 Personalen är frisk och bemanningsläget är bra. 
 Marie-Louise Carlström är anställd som ny MAR och 

börjar i slutet av april eller i början av maj.  
 En ny MAS heter Caroline Loogna och hon började i 

förra veckan. 
 Arbete för att införa e-signering av läkemedel på våra 

vård- och omsorgsboendena och servicehus pågår. 
 Charlotta Magnusson, enhetschef på Södertjänst har gått 

på föräldraledigt och Tabita Nodeh ersätter henne. 
 Vaccinering, påfyllnadsdos 2 pågår på våra vård- och 

omsorgsboenden. 
 De öppna träffpunkterna håller på och öppnar upp nu.  
 Micasa har kommit överens med Hyresgästföreningen 

Region Stockholm om att fastställda belopp för 
reducering av hyran beroende på vanliga åtgärder som 
påverkar den förhandlade bruksvärdeshyran. 

 
• Avtalsbrott att inte följa detta – tillämpning sker 

omgående 
• Rekommendationen är att staden oavsett 

fastighetsägare tillämpar samma belopp gentemot 
berörda 2a-handshyresgäster generellt  
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Cecilia Söderman undrade hur det går på  Bergsunds vård- och 
omsorgsboende med många chefsbyten mm 
Odini Nzeribe informerade om att det pågår avtalsföljningar på 
alla entreprenaddrivna verksamheter. Bergsund följdes upp för 
två veckor sedan och en handlingsplan har upprättats. Frågan om 
flera chefsbyten hanterades även då.  
 
§ 7 Kontaktpersoner vård- och omsorgsboende 
 Sjöstadsgården/Åsa Kindblom har  varit på ett väldigt 

positivt besök och fick en fin känsla. Alla var fast 
anställda inga, timvikarier. Läkare kommer en gång i 
veckan ,väldigt välorganiserat. Åsa ska bli inbjuden till 
anhörigträffar mm  

 Hornstulls servicehus/Catrin Jarl kommer träffa dem den 
17/3 och kommer vara med på förtroenderådsmöte. Catrin 
kommer även träffa Astrid Kågedal som var 
kontaktperson tidigare. 

 Katarinagården/Lars Bromander har försökt komma i 
kontakt med dem men inte lyckats. 

 Hornskroken/Kerstin Tovesson har haft kontakt och alla 
har fått påfyllnadsdos 2. Ingen smitta på boendet och det 
är bra där.  

 
§ 8 Anmälan av kommunstyrelsens pensionärsråds protokoll  
Protokoll nr 2, 2022-02-15 Utsänt 2022-02-21 
Inga synpunkter på protokollet. 
 
§ 9 Information om inkomna handlingar 
 Inbjudan till samråd om förslag till detaljplan för 

Tullstugan 4 m fl i stadsdelen Södermalm, S-Dp 2019-
07431  
Utskickad 2022-03-01 

 Remiss inför trafikförändringar i SL-trafiken 2022/2023 
(T23) Utskickad 2022-03-02 

 Planbeskrivning Detaljplan för Hammarbyhöjden 1:1 m. 
fl. Sjöstadshöjden i stadsdelarna Hammarbyhöjden och 
Södra Hammarbyhamnen S-Dp 2016-13579 
Utskickad 2022-03-11 

 
§ 10 Övriga frågor 
Jonas Nilsson, ordförande i stadsdelsnämnden ska bjudas in till ett 
SPR sammanträde under våren.  
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§ 11 Nästa sammanträde 
Tisdag 19 april klockan 10.00 -12.00 
 
§ 12 Mötets avslutande. 
Ordförande avslutar mötet. 
 
Vid protokollet 
 
Christina Lindström   
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